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Ako ináč, reč bude 
o snehu... Toho si užívame 
za posledný týždeň naozaj 
dosť.  Veľa Bánovčanov 
fr� e, nadáva, hromží 
– na vedenie mesta, 
na neschopnosť tedosákov, 
na všetkých... Nuž, proti 
gustu žiaden dišputát, 
ale trochu súdnosti by 
frfľošom neuškodilo. Áno, 
máte pravdu, podľa nového 
zákona sa už mestá a obce 
majú starať o zjazdnosť 
chodníkov. Ale predsa len, 
nemali by sme sa práve 
počas prírodnej katastrofy 
zomknúť a pomáhať si? Veď 
aj mesto má len istý počet 
mechanizmov, istý počet 
ľudí, lepšie povedané má 
nedostatok ľudí na takéto 
práce... A preto práve 
počas kalamity by sme 
mali ukázať a dokázať, že 
chceme mestu pomáhať. 
A chytiť lopatu do ruky, 
odpratať sneh z chodníkov 
pred domom, činžiakom, 
a nefrfľať. Makať, namiesto 
drahého � tka... na čerstvom 
vzduchu... preventívne 
proti prichádzajúcej 
chrípke... Pre kondíciu, aj 
tú duševnú. Lepšie je mať 
dobrý pocit, ako trýzniť 
pečeň vzbúrenou žlčou....
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Začala plesová sezóna 
a už tento víkend si 
môžete užiť na Plese 

združenia obcí 
Bánovecka, ďalej sú 

v ponuke Poľovnícky 
ples, Plese policajtov, 
Farský ples... Sezóna 
je v tomto roku dlhá, 
končí až 5. marca...

So snehovou  
kalamitou sme 
bojovali aj 
v našom meste, 
prosíme občanov 
o trpezlivosťSnehové starosti a radosti dospelých i detí

Prvý ročník 
futsalového 
turnaja Orion 
Tip s najlepšími 
družstvami

Minulý týždeň, najviac 8. a 9. januára, potrápila snehová nádielka aj náš región a mesto. Snežilo vyše 24 hodín v kuse a naše mesto prikryla viac ako 30 
centimetrová perina. Ako vždy, ľudia boli nespokojní, ale väčšina detí sa tešila. Tak ako aj Jakubko Dzurik (na foto vľavo), alebo deti zo ZŠ Komenského počas 
telocviku. Poďakovanie si zaslúžia všetci občania, ktorí lopatami pomáhali čistiť chodníky...   Viac o kalamite na 3. strane. 

Nový mestský 
parlament 
by mal zasadať 
aj 29. januára, 
aj vo februári 

Občania volili kandidátov na členov výboru mestských častí

V  Kultúrnom dome 
Dolné Ozorovce sa uskutoč-
nilo verejné zhromaždenie 8. 
januára za účasti 29 občanov, 
ktorí si schválili desiatich 
kandidátov do  v ýboru 
mestskej časti. Všetci desiati 
dosta l i od  prítomných 
občanov po  jednom hlase, 

celkom 28 hlasov. Kandi-
dátmi nového výboru sú 
Katarína Blaškovičová, Beáta 
Brídová, Soňa Ducká, Kata-
rína Ďurechová, Etela Gali-
sová, Jana Galisová, Mária 
Hajšová, Jozef Melas, Viliam 
Šipka a  Jana Škultétyová. 
Poslankyňa za túto mestskú 

časť Mária Peťovská je jede-
nástou členkou výboru. 

V stredu 9. januára boli 
občanmi schválení kandidáti 
na  členov výboru mestskej 
časti v Malých Chlievanoch. 
Verejného zhromaždenia 
sa zúčastnilo 28 občanov 
a  všetci odovzdali navrh-
n u t ý m  k a n d i d á t o m 
po jednom hlase. Do výboru 
boli schválení Dušan Bačko, 
Miroslav Janečka, Jaroslava 
Kopecká, Jozef Kšiňan, 
Aneta Masaryková, Pavol 
Masaryk, Anton Mitala, 
Dana Motúzová, Beáta 
Senčíková a Viera Vranková. 

Nový poslanec MsZ za Malé 
Chlievany Dušan Senčík, 
ktorý nastúpil do  funkcie 
po  poslancovi Ľudovítovi 
Znášikovi (v  týchto voľbách 
už nekandidoval), bude 
súčasťou jedenásťčlenného 
výboru. 

V Biskupiciach sa zhro-
maždenie občanov a schvaľo-
vanie kandidátov do výboru 
uskutočnila 10. januára 
za  prítomnosti 37 občanov. 
Do  výboru boli navrhnutí 
a  aj schválení Mária Jánoší-
ková, Marián Igaz, Darina 
Motúzová a  Jaroslav Gális. 
Piatym členom výboru v Bis-

kupiciach je poslanec MsZ 
Milan Igaz. 

Ký m  v   H o r n ýc h 
Ozorovciach bola voľ ba 
tajná, v  ostatných častiach 
mesta hlasovali občania 
verejne. Pod ľa zá kona 
369/1990 o  obecnom zria-
dení z  1.4.2018, paragraf 
23 odsek 1, kandidátov 
na členov výborov mestských 
častí musí potvrdiť voľbou 
mestské zastupiteľstvo. Pred-
sedami výborov sa po zvolení 
členov výborov mestských 
častí mestským zastupiteľ-
stvom môže stať ktokoľvek zo 
schválených kandidátov.  (r)

Po Horných Ozorovciach si aj občania mestských 
častí Dolné Ozorovce, Malé Chlievany 

a Biskupice schvaľovali kandidátov na členov 
výborov mestských častí, ktorých bude voliť 
MsZ na svojom najbližšom rokovaní. Poslanci 
MsZ za mestské časti sa stávajú členmi výborov 
automaticky na základe zákona o obecnom zriadení.

Neprehliadnite!
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Oznamujeme zamest-
návateľom, že od  1. 
januára 2019 vstúpila 
do platnosti novela zákona 
o službách zamestnanosti 
v zmysle ktorej je zamest-
návateľ resp. užívateľský 
zamestnávateľ povinný 
oznámiť voľné pracovné 
miesto a  jeho charakte-
ristiku úradu, v  ktorého 
územnom obvode sa pra-
covné miesto nachádza. 
Voľné pracovné miesto je 
možné nahlásiť prostred-
níctvom systému ISTP 
– internetový sprievodca 
trhom práce, alebo tla-
čivom nahlášky voľného 
p r a c o v n é h o  m i e s t a 
(osobne, písomne, ema-
ilom, faxom). Po jednodu-
chej bezplatnej registrácii 
na  stránke www.istp.sk
máte možnosť v  systéme 
ISTP bezplatne vytvárať, 
evidovať a  zverejňovať 
voľné pracovné miesta. 
Za  porušenie povinnosti 
oznámiť voľné pracovné 
miesto ú rad práce , 
sociálnych vecí a  rodiny 
uloží pokutu do  300 eur. 
Povinnosť sa nevzťahuje 
na voľné pracovné miesto, 

o  ktorom zamestnávateľ 
poskytuje údaje do infor-
mačného systému verejnej 
správy, prevádzkovanom 
na  ústrednom portáli 
verejnej správy. Za účelom 
oboznámenia o  právach 
a  povinnostiach zamest-
návateľa (aj pri zamestná-
vaní občanov Európskej 
únie alebo cudzincov) 
vyplývajúcich zo zákona 
o službách zamestnanosti 
Úrad práce, sociálnych 
vecí a rodiny Partizánske 
pr iprav uje st retnut ia 
so z a mest návate ľ mi . 
V prípade záujmu o účasť 
na stretnutí so zamestnan-
cami úradu je potrebné 
najneskôr do 20. januára 
2019 nahlásiť svoju účasť 
na  emai lovej adrese 
erika.laukova@upsvr.
gov.sk (zamestnávatelia 
z  okresu Partizánske) 
a lebo barbora .svant-
nerova@upsvr.gov.sk
(zamestnávatelia z okresu 
Bánovce nad Bebravou), 
resp. telefonicky na  čís-
l a c h  0 3 8 / 2 4 4 2 31 2 , 
038/2443315. 

Pracovníci ÚPSVAR 
 Partizánske

Zamestnávateľ je 
povinný nahlásiť voľné 
pracovné miesto 
do 20. januára 2019!

Už nepotrebné „živé“ 
v ianočné st romček y 
môžete odložiť ku kon-
tajnerom na  komunálny 

odpad najneskôr do  31. 
januára 2019 alebo doviezť 
na  zberný dvor Tedos pri 
cintoríne.  (MsÚ)

Čo s vianočnými 
stromčekmi?

SOM poslanec, mám názor... 
Spoločnými silami vytvárajme otvorenejšie mesto

Keď starý rok strieda 
nový, keď máme pocit, že 
niečo sa uzatvára a  iné 
začína, je prirodzené, že 
zvykneme to, čo máme 
za  sebou, bilancovať. Nie-
ktorí ľudia argumentujú 
slovami, že sa netreba vŕtať 
v tom, čo pominulo. Bilan-
covanie má však z  môjho 
uhla pohľadu jedinečnú 
výhodu. Pomáha nám 
uvedomovať si všetko to, 
čo robíme a  čím prechá-
dzame. A  uvedomenie je 
základ zmeny k  lepšiemu 
alebo naopak utvrdenie 
sa v presvedčení, že to, čo 
robíme, robíme dobre. Bez 
toho to nejde. 

Jedna z  najvážnejších 
udalostí, ktorá otriasla 
v roku 2018 celým Sloven-
skom a  dokonca zmenila 
politickú situáciu v  našej 
krajine, bola médiami 
i  ľuďmi mnohokrát 
skloňovaná vražda inves-
tigatívneho novinára Jána 
Kuciaka a  jeho partnerky 
Mar t iny Kušnírovej. 
Fakty, ktoré poukázali 
na  možné súvislosti 

tohto zločinu s  politikou, 
vyburcovali ľudí do  ulíc. 
Ma f iá nske pra k t i k y 
v  demokratickej krajine 
nepodporujeme - zneli 
heslá v tomto duchu. Začali 
"padať hlavy" a  odstúpili 
viacerí ministri, nakoniec 
aj premiér Robert Fico. 
Ako verejnosť sme boli 
právom pobúrení! No 
presne v  týchto momen-
toch si treba uvedomiť, že 
sme to my, občania, ktorí 
majú možnosť rozhodnúť 
a ktorí budú riadiť náš štát, 
mestá či obce, v  tom čase 
mnohokrát rezignujeme: 
„Čo ja sám zmením?“ 
Lenže nech už ide o  aké-
koľvek voľby, nikdy nie sme 
sami. Poznáte tú vetu, že 
si kvapka, ale kvapka ku 
kvapke a je z toho oceán? 

V  roku 2018 sme si 
prešli voľbami komunál-
nymi. Bohužiaľ, s  veľmi 
nepriaznivými štatistikami 
účasti. Celoslovenský 
priemer účasti voličov bol 
podľa Štatistického úradu 
Slovenskej republiky len 
52,05 %, v  Bánovciach 

nad Bebravou bola účasť 
voličov rovnako nízka 
- 41,7 %. Myslím si, že 
akúsi nedôveru k  politike 
v  posledných časoch 
potvrdzuje aj fakt, že 
vo voľbách dominovali 
nezávislí kandidáti. Ak sa 
mám vyjadriť sám za seba, 
ako poslanec mestského 
zastupiteľstva, ktorého ste 
podporili vy, moji voliči, si 
v prvom rade uvedomujem, 
že ste mi tým prejavili 
svoju dôveru, odovzdali mi 
do rúk kompetenciu vyjad-
rovať sa za vás, preto je pre 
mňa zaväzujúce počúvať, 
čo vravíte, ako veci vidíte 
a  vyhodnocovať to objek-
tívne. Aj touto formou sa 
chcem poďakovať Norike 
Vrábelovej, Danke Švecovej 
a Mirke Cidorikovej za ich 
nezištnú pomoc pri mojej 
kandidatúre. Ďakujem... 

V  roku 2019 máme, 
milí Bánovčania, predo 
dvermi ďalšie voľby. V jari 
prezidentské. V máji voľby 
do  Európskeho parla-
mentu. Aj prostredníctvom 
volených europoslancov 

podporujeme rozhodovací 
proces EÚ a  tých, ktorých 
si zvolíme, sú hlasom 
nás, občanov. Nehovoriac 
o voľbách prezidentských. 

To, že budeme dúfať 
v  lepšiu budúcnosť, nás 
nezachráni. Ani to, že 
budeme rezignovať v čase, 
ak sa máme každý sám 
za seba vyjadriť. Ani to, že 
budeme ľahostajní a potom 
nesmierne kritickí. Každý 
máme občiansku zodpo-
vednosť a  podiel účasti 
na  veciach verejných. Čo 
sa okolo nás deje, je aj 
naša záležitosť. S  touto 
myšlienkou vstupujme 
do nového roku 2019. 

Prajem vám, milí 
Bánovčania, v novom roku 
2019 veľa zdravia, osobných 
i  pracovných úspechov, 
rodinnej pohody a životnej 
energie. Nech spoločnými 
silami vytvárame z našich 
Bánoviec nad Bebravou 
čím ďalej, tým kvalitnejšie 
a smerom k ľuďom otvore-
nejšie mesto. 

  Ján Kšiňan, poslanec 
 mestského zastupiteľstva

SOM občan, mám názor... 
K voľbe kandidátov výboru v Horných Ozorovciach

Som obyvateľom mest-
skej časti Horné Ozorovce, 
jej rodákom, preto vyjad-
rujem svoj názor a zároveň 
žiadam vysvetlenie, ak je 
to možné, k veciam, ktoré 
sa udiali pri voľbe občian-
skeho výboru 5. januára 
2019.

Úč a s ť  p o s l a nc ov 
mesta mi neprekážala, 
zasadnutie bolo verejné, 
ale prečo ich aktivita 
presahovala až tak, že 
jeden nám citoval para-
grafy, ďalšia spočítavala 
hlasy prítomných voličov. 

Nemusia mať obav y 
a starosť o nás, myslím, že 
roboty budú mať dostatok 
v obvodoch mesta, v kto-
rých sú zvolení, len aby 
to robili tam, kde patria. 
V  Horných Ozorovciach 
je dostatok múdr ych 
a  teraz aj vzdelaných 
občanov, ktorí, keď to 
bude treba, poradia aj 
miestnej poslankyni aj 
občianskemu výboru.

Nerozumel som, čo 
zabezpečovala na  tomto 
podujatí mestská polícia. 
Ak trávi l i voľný čas 

na  tomto zhromaždení, 
je to v  poriadku, ale ak 
tam boli služobne, kto to 
objednal a  kto to platil? 
Predsa to bolo verejné 
stretnutie občanov a nikto 
tam nič nerobil, žiadna 
hrozba sa nekonala. Aj 
toto je jeden príklad, ak 
sa to platilo, kde utekajú 
zbytočné peniaze a možno 
pr í s lu šn íc i  me s t ske j 
polície chýbajú tam, kde 
možno je treba.

Rešpektujem výsledky 
volieb, rozhodli občania 
Horných Ozoroviec demo-

krat ickým spôsobom. 
Možno je na  škodu, že sa 
zabudlo vo výbere na sta-
rousadlíkov pre určité 
miestne tradície. Želám 
pani poslankyni a členom 
občianskeho výboru dobré 
vedenie, múdre rozho-
dovanie a  verím, osobne 
si želám, aby prítomnosť 
občanov na  tomto zasad-
nutí potvrdila to, že budú 
s nimi aj vtedy, keď bude 
potrebné aj niečo urobiť 
v  prospech tejto časti 
mesta. 

Vladimír Gieci

Rok 2019 by mal byť 
veľmi úspešný...

V roku 2019 sa začína 
Desaťročie Organizácie 
Spojených národov pre 
rodinné poľnohospodár-
stvo (2019-2028). Okrem 
toho to má byť Medzi-
národný rok jazykov 
pôvodných obyvateľov, 
Medzinárodný rok perio-
dickej tabuľky a Medziná-
rodný rok zdržanlivosti. 
Podľa čínskeho horoskopu 
je rok 2019 rokom pra-
saťa, čiže bude skvelým 
rokom na  investovanie 
a zarábanie peňazí. Tento 
rok bude plný radosti, 
priateľstva a  lásky pre 
všetky znamenia, pretože 

prasa prináša úspech 
vo všetkých s fé rach 
života.  Vráťme sa však 
zo sveta k  nám na  Slo-
vensko... Už o dva mesiace 
budú prezidentské voľby. 
O  pár týždňov po  voľbe 
novej hlavy štátu máme 
voľby do europarlamentu, 
v máji si Slovensko pripo-
menie 100 rokov od smrti 
generála Milana Rasti-
slava Štefánika... 

A  čo naše mesto? 
Aký to bude rok pre nás, 
Bánovčanov? Čo oča-
kávate od  nového roku 
a  nového vedenia mesta? 
Napíšte nám...  redakcia

Bánovčanov je opäť menej 18 059, z mesta 
sa odsťahovalo až 457, prisťahovalo iba 192

Z  uvedeného počtu  má 
samotné mesto Bánovce nad 
Bebravou 15 792  obyvateľov  
- z  toho 557   obyvateľov má 

uvedené trvalé bydlisko len 
mesto Bánovce nad Bebravou 
– bez udania adresy. Prí-
mestské časti majú - Bisku-

pice 393, Dolné Ozorovce 827, 
Horné Ozorovce 484 a Malé 
Chlievany 563 obyvateľov. 
V  roku 2018 sa narodilo 
157 detí s  trvalým pobytom 
na  území mesta, resp. 
prímestských častí, z  toho 
77 chlapcov a  80 dievčat. 
V minulom roku zomrelo 164 
Bánovčanov, z toho  95 mužov 
a 69 žien. Z mesta sa v roku 
2018 odsťahovalo  až 457 ľudí! 

Do mesta sa prisťahovalo len 
192. Počet sobášov, v ktorom 
aspoň jeden účastník zo 
sobášených párov má trvalý 
pobyt na území Bánoviec nad 
Bebravou, bol 106. Zo štatis-
tických údajov, ktoré mestský 
úrad archivuje, vieme, že 
terajší stav obyvateľov (18 059) 
môžeme prirovnať k  stavu 
obyvateľov v  rokoch 1985-
1986.  (r)

S tav obyvateľov nášho mesta 
k 31. decembru 2018 bol 18 059 

obyvateľov, z toho 8767 mužov a 9 292 
žien. Je to o 280 menej ako v minulom 
roku. V roku 2017 bol pokles o 262.



14. január 2019 Číslo 2

Vladimír Vranka, 
prednosta mestského úradu:

Zimná údržba v  meste 
je vykonávaná na  základe 
schváleného plánu zimnej 
údržby, v  zmysle tohto 
plánu spoločnosť Tedos, 
spol. s  r.o., ktorá v  meste 
zimnú údržbu zabezpe-
čuje, obstarala v  priebehu 

minulého roka niekoľko 
nových zariadení k  posil-
neniu výkonov. Jedná sa 
najmä o  zariadenia určené 
na aplikáciu posypovej soli 
a  soľanky. V  súčasnosti 
je v  nasadení celý vozový 
park, ktorý je k  dispozícii, 
konkrétne sa jedná o  8 
mechanizmov, z  toho 5 je 
zároveň vybavených spomí-
naným zariadením. Treba 
zdôrazniť, že všetky mecha-
nizmy boli permanentne 
využívané, výjazdy začínali 
od  tretej hodiny ráno 
a pokračovali do neskorého 
večera s  minimálnymi 
prestávkami na  oddych 
vodičov.

K samotným výkonom. 
Predovšetkým si treba 
uvedomiť, že zimná údržba 
komunikácií má zabezpečiť 
ich zjazdnosť a  schodnosť, 
komfort pre vodičov 
a  chodcov prichádza 
na rad až následne. To platí 
predovšetkým v  situácii, 
keď 48 alebo viac hodín 
sústavne sneží. Táto úloha 
bola podľa môjho názoru 
bez výhrad splnená a ak sa 

vyskytli lokálne problémy, 
boli v  čo najkratšom čase 
odstránené.

Údržba komunikácií 
prebieha v  poradí podľa 
stanovených kategórií, ktoré 
vychádzajú z  ich významu 
z hľadiska množstva vozidiel 
a chodcov, ktoré sa na nich 
pohybujú. Je preto logické, že 
najskôr sa čistia hlavné ťahy 
mestom, ulice so zástavbou 

výlučne rodinných domov 
prichádzajú na  rad ako 
posledné. Osobitný problém 
je nemožnosť zimnej údržby 

na  niektorých úsekoch 
ciest a  najmä chodníkov, 
ktoré nie je možné čistiť 
mechanizmami, pretože 
sa tam nedostanú kvôli 
zaparkovaným autám alebo 
iným prekážkam. Tu treba 
vysloviť poďakovanie nie-
ktorým dôverníkom byto-

vých domov (spomeniem 
napríklad na uliciach Novo-
meského a  Mojmírova), 
ktorí túto situáciu chápu 
a  zabezpečili vyčistenie 
priľahlých chodníkov vlast-
nými silami. Mesto samotné 
nasadilo na  zimnú údržbu 
10 aktivačných pracovníkov 
(viac, žiaľ, nie je k  dispo-
zícii), ktorí zabezpečili 
ručné čistenie lokalít bez 
prístupu techniky – jednalo 
sa najmä o schodiská, mosty, 
autobusové zástavky, atď.

V súčasnosti (10.1.) pre-
bieha čistenie komunikácií 
práve so zameraním na zvý-
šenie komfortu vodičov 
a  chodcov, dočisťujú sa 
križovatky, parkoviská, 
chodníky, riešia sa podnety 
od  občanov, od  piatku 
začneme odvážať sneh 
z  lokalít, kde bráni parko-
vaniu vozidiel (začíname 
na ulici Sládkovičova). 

Záverom: Je pochopi-
teľný hnev vodiča, ktorý 
sa nemôže dostať z  dvora, 
pretože „jeho“ ulica je 
pri čistení na  rade medzi 
poslednými, aj chodca, 
ktorý sa ráno cestou 
do  práce musí brodiť 
neodhrnutým chodníkom. 
Naozaj ale nie je možné 
zabezpečiť zimnú údržbu 
všade v  rovnakom čase, 
k  tomu mesto nemá 
dostatok kapacít technic-
kých a  najmä ľudských. 
Preto chcem poprosiť 
občanov o  pochopenie 
a  trpezlivosť, práce sú 
v ykonávané v  rámci 
možností a s maximálnym 
nasadením.

Robert Baran, 
riaditeľ spoločnosti Tedos:

V  tomto roku pou-
žívame nové technológie 
preventívneho posypu soľou 
a  soľankou. Používame 
výhrade soľ, ktorá nemá 

v  sebe nežiaduce prísady 
s  negatívnym vplyvom 
na  životné prostredie. 
Taktiež využívame nové 
sypače a aplikátory soľanky, 
ktorá urýchľuje ošetrenie 
povrchu. Vybavili sme 
vozidlá systémom radlica/
posyp zimná kefa/posyp. 
Vypustili sme inertný 
materiál – štrk, čím sme 
eliminovali nežiaduce 
vplyvy ako poškodzovanie 
laku, zanášanie kaná-
lových vpustí, zníženie 
prašnosti. V  období od  8. 
do 10. januára pribudlo asi 
25-35 cm nového snehu. 
Je potrebné zvýrazniť, že 
sme vykonávali nepretržitú 
údržbu a  to v  závislosti 
od  vývoja počasia. Zabez-
pečili sme zjazdnosť 
a  schodnosť komunikácií. 
V súčasnosti (10.1.) prebieha 
naďalej   zimná údržba, 
ošetrenie pred poľadovicou, 
dočisťovanie chodníkov, 
parkovísk, námestia atď.  

V  súčasnej dobe so 
zmenou zákona pozo-
rujeme zvýšené nároky 
obyvateľov, rešpektujeme 
ich požiadavky a  zodpo-
vedne pristupujeme k  ich 
sťažnostiam a  pribežne ich 
požiadavky vo väčšej alebo 
menšej miere realizujeme. 
Na strane druhej je potrebné 
zdôrazniť, že väčšinou je tu 
rozkol medzi požiadavkami 
obyvateľov jednotlivých 
ulíc a  spôsobom správania 
sa občanov v  tých istých 
častiach. Občania parkujú 
svoje dopravné prostriedky 
na  cestných komuniká-
ciách, chodníkoch, tak, 
že nie je možné bezpečne 
vykonať zimnú údržbu, a to 
aj opakovane. 

Vykonávame pr i-
bežne kontroly stavu 
ciest a  chodníkov, pričom 
narážame najmä na  pre-

kážky z  dôvodu nesprávne 
zaparkovaných vozidiel 
(nedodržujú zákonnú šírku 
chodníka alebo cesty), 
vysokých nájazdových 
obrubníkov (priebežne 
tento stav opravujeme) 

a rôznych ďalších prekážok, 
ktoré nie sú spôsobené 
vplyvom občanov (značky 
a  verejné osvet lenie 
uprostred chodníkov).

Chcel by som ape-
lovať na  občanov, aby si 
pred tým, ako dostanú 
úmysel podávať sťaž-
nosti, uvedomili, že 
prioritou zimnej údržby 
je zachovať zjazdnosť 
a  schodnosť   komunikácií 
a  to v  rámci priorít, ktoré 
sú určené v  pláne zimnej 
údržby. Nie je možné spra-

vodlivo požadovať a ani to 
nie je   technicky možné, 
zabezpečiť údržbu na všet-
kých miestach v rovnakom 
čase. V  období hroziacej 
kalamity alebo v priebehu 
jej kulminácie, je v prvom 

rade potrebné zabezpečiť 
dostupnosť základných 
bezpečnostných a záchran-
ných zložiek k  občanom 
(lekárska služba, požiarna 
služba, bezpečnostné 
zložky). V  takýchto situá-
ciách je potrebné v  rámci 
kooperácie od  občanov 
správne vyhodnotiť situá-
ciu a nahlasovať len vážne 
prekážky ohrozujúce 
zdravie občanov a  vyva-
rovať sa požiadavkám 
spojených s vlastným kom-
fortom.   (ab)

spravodajstvo 3

Stanoviská kompetentných k riešeniu snehovej kalamity minulý týždeň
Občanov prosíme o pochopenie a trpezlivosť, sneh sa 
odstraňuje v rámci možností a s maximálnym nasadením
Tak ako takmer v celej Európe aj v našom 

meste sme minulý týždeň bojovali so 
snehom. Mnohí občania nadávali, väčšina 
sa však chytila lopaty a pomáhali ako mohli. 
Za to im patrí naozaj vďaka. Koncom týždňa 
požiadala redakcia Bánovských novín 
o vyjadrenia kompetentných k riešeniu 
snehovej kalamity v našom meste. 

Foto: Alena Borszéková

Foto: Ivana Švelková
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Dnes píše Zuza.nka
Na Štedrý deň ráno ma zobúdzali kvapky dažďa 

veselo a drzo poskakujúce po parapete môjho okna.  
„Čo asi teraz robia snehové vločky?“ prebleslo mi 
hlavou. Napokon sa dostavili... a  v  hojnom počte. 
Akoby vedeli, že v Bánovciach sa koná krásny Troj-
kráľový koncert a treba dotvoriť atmosféru... alebo len 
jednoducho stratili svoju hrdosť a spadli tam, kde mali. 
Mali – nemali... niektorým vločkám je súdené spôsobiť 
kalamitu (ak spadnú na  cestu, ktorejkoľvek triedy), 
iné zas prinesú toľko radosti a romantiky (ak spadnú 
na kopec alebo do predzáhradky, či miestneho parku). 
Ich osud je jednoducho nevyspytateľný. Postarali sa aj 
o moje príjemné postrehy. Tak napríklad - na vlastné 
oči som videla štyroch teenagerov, ako odhŕňajú sneh 
pred činžiakom. Neviem, či celkom dobrovoľne, ale 
opustili počítačové hry a  hor sa! – von na  čerstvý 
vzduch – konať verejnoprospešnú aktivitu. Alebo 
- jeden mladý muž galantne pomohol prejsť staršej 
dáme cez nahrnutý val zo snehu. Zima je krásna... 
a práve vďaka tým vločkám. Tak sa tešme z toho, že sú 
tu... veď onedlho budú už len spomienkou.  (zb)

Kultúrne centrum 
Ži:va  pozýva v  utorok 
15. januára o  18.00 h 
na  workshop Svetlo 
vo fotografii s  členmi 
bánovského Fotoklubu 
Rokoš, vo štvrtok 17. 
januára o 19.00 h na pre-
mieta nie f i lmového 
muzikálu Vlasy (1979), 
v  piatok 18. januára 
o  18.00 h na  hudobnú 
„šou“ Maroša Buchela 

– NA:ŽIVO s  raperom 
Čavalenky, v  pondelok 
21. januára o  18.30 h 
na Knižný klub venovaný 
poézii s Evou Lavríkovou, 
v  stredu 23. januára 
na  zábavné akt iv ity 
inšpirované tvorivou dra-
matikou – Šinterkovia... 
Viac informácií o  cene 
vstupeniek na  jednotlivé 
podujatia a  aktuality 
na facebooku Ži:va.

E šte  v   decembr i 
sa v  Gymnáziu Janka 
Jesenského uskutočnila 
beseda s názvom Prevencia 
látkových a  nelátkových 
závislostí ,  ktorá bola 
určená žiakom prvého roč-
níka a kvinty. Pracovníčky 
z  Informačného centra 
mladých v  Partizánskom 
si pre študentov pripravili 
z aují mavé pred ná šk y 
a  aktivity o  závislostiach, 
ktoré sú už roky závažným 
celospoločenským prob-
lémom. Tí, ktorí si dosiaľ 
pod pojmom závislosť 
predstavovali iba závislosť 
na drogách, hneď zistili, ako 
hlboko sa mýlia, nakoľko 
človek môže byť závislý 
od  naozaj rôznorodého 
spektra vecí. Na  besede 
sme postupne diskutovali 
o všetkých z nich – od  tej 

najrozší renejšej ,  teda 
závislosti na alkohole, cez 
závislosti na počítačových 
hrách a  nakupovaní, 
až po  také netradičné, 
ako napríklad závislosť 
na zdravom životnom štýle. 
Študentov viac zaujala dis-
kusia o  menej tradičných 
- nelátkových závislos-
tiach - napokon, o tých sa 
v spoločnosti hovorí oveľa 
menej. Bolo potešením 
vidieť, že študenti sa 
do besedy aktívne zapájali 
a vyjadrovali svoje názory. 
Veľký úspech medzi nimi 
mala záverečná aktivita 
nazvaná Fakt alebo mýtus?, 
zameraná na  rozlišovanie 
medzi faktmi a mýtmi pri 
rôznych tvrdeniach, súvi-
siacich so závislosťami. 

Adam Briešťanský
 študent 1.B

O prevencii závislostí 
na bánovskom gymnáziu Minulý týždeň sa 

na  pôde Posádkového 
klubu v  Trenčíne stretli 
ok re sn í  pre d s e dov i a 
Jednoty dôchodcov Slo-
venska Trenčianskeho 
kraja, vrátane Jozef y 
Sokolíkovej, predsedníčky 
Ok resnej  orga nizácie 
JDS v  Bánovciach nad 
Bebravou. Seniorov na ich 
prvom rokovaní v  tomto 
roku prišiel pozdraviť aj 
trenčiansky župan Jaro-
slav Baška, aj s  darčekmi. 
Okrem iného pochválil 
kroniku krajskej orga-

nizácie, vedenú od  roku 
2012 pani Sokolíkovou, 
ktorá je posledné štyri 
roky aj podpredsedníčkou 
Krajskej organizácie JDS. 
„Zasadnutia krajskej orga-
nizácie JDS slúžia, najmä 
teraz na  prahu nového 
roka, pre koordináciu spo-
ločných aktivít. Dohodneme 
termíny   krajských a  celo-
slovenských akcií a  podľa 
toho si určujeme naše 
okresné a akcie základných 
organizácií, aby sa termíny 
neprekrývali a mohli sme sa 
ich navzájom zúčastňovať. 

Ja o tom informujem mojich 
predsedov základných orga-
nizácii v okrese, ktorých je 
už osemnásť, koncom roka 
pribudli Haláčovce a Pocha-
bany. Základné organizácie 
si robia svoje aktivity podľa 
zdravotných a  finančných 
podmienok a  navzájom sa 
medzi sebou tiež pozývajú. 
Je to dobré, aspoň sa tí 
ľudia stretávajú a vytiahnu 
sa zo svojej samoty. Každá 
aktivita sa ráta....“ hovorí 
pani Sokolíková, ktorá je 
okrem už spomenutých 
funkcií aj predsedníčkou 

Základnej organizácie JDS 
v  Horných Ozorovciach, 
kde celý život býva. Aj ona, 
ako aj súčasná dlhoročná 
predsedníčka Krajskej 
organizácie JDS Anna 
Prokešová, by rady medzi 
sebou uvítali aj mladších 
dôchodcov. Potešujúci je 
fakt, že kým v  krajskej 
organizácii ubudlo okolo 
sto členov, v  Bánovskom 
okrese, naopak počet 
seniorov organizovaných 
v  JDS rastie, tak ako aj 
počet základných organi-
zácií.  (ab)

Počet organizácií JDS v okrese rastie

Hovorí sa : „Silná 
spoločnosť je tá, ktorá sa 
dokáže postarať o  svojich 
najslabších členov.“ Pod 
slovom „najslabší“ rozu-
mieme predovšet k ý m 
seniorov, zdravotne či 
sociálne znevýhodnených 
občanov, ktorých je celkom 
iste veľmi veľa. Nie vždy 
im je venovaná taká 
pozornosť, akú by naozaj 
potrebovali. Neplatí to len 
o  ich domácom prostredí, 
ale v mnohých prípadoch aj 
o centrách sociálnych slu-
žieb či iných zariadeniach, 
kde by sa o nich mali starať 
naslovovzatí odborníci, 
a láska, dobrosrdečnosť, cit 
či empatia by tam mali byť 
samozrejmosťou. V  škol-
skom roku 2019/2020 
po  prvýkrát svoje brány 
otvorí nová Cirkevná 
stredná škola sv. Terézie 

z  Lisieux v  Bánovciach 
nad Bebravou, ktorá bude 
ponúkať okrem iného aj 
vzdelanie v  odboroch so 
sociálnym a  výchovným 
zameraním. Končia vaše 
deti základnú školu? Majú 
dobré vzťahy so svojimi 
starými rodičmi, prípadne 
zdravotne znevýhodne-
nými členmi vašej rodiny? 
Myslíte si, že by ich 
v  budúcnosti mohla baviť 
práca s  takýmito ľuďmi? 
Navrhnite im pouvažovať 
nad študijnými odbormi 
vychovávateľsko - opatro-
vateľská činnosť či sociálno 
- výchovný pracovník. 
Absolventi týchto odborov 
z v l á d n u  a k ú k o ľ v e k 
sociá lnu a  v ýchovnú 
činnosť v domovoch sociál-
nych služieb, domovoch 
dôchodcov,  det sk ých 
domovo c h ,  c ent r ác h 

voľného času, školských 
k luboch detí a  iných 
podobných zariadeniach. 
Uplatnenie môžu nájsť aj 
na mestských či obecných 
úradoch, resp. na úradoch 
práce, sociálnych vecí 
a rodiny. Pokiaľ im nechý-
bajú spomínané vlastnosti 
ako láska, dobrosrdečnosť, 
empatia a ochota pomáhať 
druhým, toto štúdium 
je pre nich celkom iste 
a ko st vorené.  Ok res 
Bánovce nad Bebravou je 
v  rámci Trenčianskeho 
kraja  jediným okresom, 
v ktorom absentuje školské 
zariadenie v ychováva-
júce žiakov a  študentov 
v  kresťanskom duchu, 
patriace pod správu rím-
skokatolíckej cirkvi. Táto 
skutočnosť sa však onedlho 
zmení. Dôležité však je, 
aby sa rodičia so svojimi 

deťmi nezľakli toho slova 
„cirkevná“. Určite treba 
prekonať predsudky typu: 
„tam sa budú stále len 
modliť“ a pod. Žiaci devia-
tych ročníkov si môžu 
byť na  sto percent istí, že 
nevstúpia do  nejakého 
kláštora, kde sa budú stále 
iba modliť, ale do  školy, 
ktorá bude poskytovať kva-
litné vzdelanie prostred-
níctvom kvalifikovaného 
pedagogického zboru. 
A  vy, milí rodičia, pokiaľ 
chcete zabezpečiť pre svoje 
deti kvalitné vzdelanie 
a výchovu v súlade s kres-
ťanským učením a vierou, 
určite to bude pre nich tá 
správna voľba. Vo februári 
ich škola privíta na  Dni 
otvorených dverí, kde sa 
budú môcť o  jednotlivých 
odboroch dozvedieť ešte 
viac.  Marek Kasala

Máte doma deti so sociálnym cítením?

Na  námestí vládla nespokojnosť. 
Zišli sa tu stovky ľudí, aby protestovali 
proti snehu. Na pódiu sa k mikrofónu 
s  barlami v  rukách a  nohou v  sadre 
postavil prvý rečník, hlavný orga-
nizátor protestu Dosť bolo snehu. 
Odkašlal si, lebo v  hrdle mu čosi 
zachrochtalo: „Priatelia, budem sluš...“ 
znova zachrochtal, „pardon, budem 
stručný. Sami vidíte, ako to v  našom 
meste vyzerá. Kam sa pozrieš, samý 
sneh.“ Námestie zahučalo: „Sa-mý 
sneh, sa-mý sneh, sa-mý sneh, fúúúj!!!!“ 
Dlhé fúúúj prerušil s  rukou v  sadre 
druhý rečník: „Milí moji, takto to ďalej 
nepôjde. Musíme s  tým niečo urobiť!“ 
Dav spustil: „U-ro-biť! U-ro-biť! 
U-ro-biť!“ Sadrová ruka sa opäť ujala 
slova: „Ale čo? Ale čo?“ Dav nerozumel, 
preto niekto skríkol: „Lečo? Aké lečo? 
Majú lečo?“ Dav mlčal. Skandovať lečo 
sa videlo každému sprosté. Ešteže jeden 
občan s červeným nosom do toho zvolal: 
„Odvolať Perinbabu! A druhý sa pridal: 
„Aj Mrázika!“ To vyhecovalo nespokoj-
ných občanov a celé námestie zahučalo: 

„Od-vo-lať! Od-volať! Od-vo-lať!“ 
Lenže to sa nepáčilo staršiemu mužovi, 
očividne milovníkovi kultúry a dobrých 
� lmov. Zmierlivým, ba až prosebným 
hlasom predniesol: „Priatelia, ľudia, 
nebláznite! A  čo budeme pozerať 

na  Vianoce?“ To v  ľuďoch tak silno 
zarezonovalo, že začali skandovať: 
„Via-no-ce! Via-no-ce! Via-no-ce!“ 

A  rozvášnený dav sa rozpŕchol 
domov dojedať medvedie labky. 

 Mária Škultétyová

Sniežik sa nám chumelí, zima je zimička...Fejtón

na facebooku 
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„Doc.  Roman Mešina, 
ArtD., (1968) študoval 
na  Konzervatór iu (A. 
Sawicz) a  VŠMU v  Bra-
tislave (J.   Martanovič), 
doktorand ské štúdium 
absolvoval u  M. Jurkoviča 
a  docentúru na  pražskej 
AMU. Získal niekoľko oce-
není na národných súťažiach 
– v rokoch 1983 a 1985, ako 
Súťaž slovenských kon-
zervatórií (1. cena), v  roku 
1987   Interpretačná súťaž 
Slovkoncertu v  Banskej 
Bystrici (1. cena). V  rokoch 
1984 - 1989 získal spolu 
s Istropolis Quintet ocenenia 
na  súťažiach komorných 
telies (Bratislava,   Košice, 
Praha, Banská Bystrica). 
Už počas štúdia na  VŠMU 
sa stal   prvým   fagotistom 
v orchestri Komornej opery 
Slovenskej f i lharmónie 
(1985) a  následne prvým 
fagotistom v  Symfonickom 
orchestri Slovenského roz-
hlasu v Bratislave. Od ukon-
čenia štúdia zastával 
post prvého sólo fagotistu 
v  Slovenskej filharmónii.   
Bol dlhoročným vedúcim 
fagotovej skupiny a  pred-
sedom Umeleckej rady 
orchestra Slovenská fil-
harmónia. Dôležitú úlohu 
v  jeho umeleckej činnosti 
okrem sólovej hry zohráva 
aj komorná hudba. Ako 
sólista a  komorný hráč 

vystúpil na  mnohých kon-
certných pódiách, účinkoval 
s  poprednými slovenskými 
orchestrami. Je členom 

Filharmonického dychového 
tria a  súboru Istropolis 
Quintet .  Ako sól i s ta , 
komorný a  orchestrálny 
hráč, absolvoval množstvo 
domácich i  zahraničných 
koncertov (štáty Európy, 
Japonsko, USA, Mexiko, 
Kuba, Kanada, Rusko, a iné). 
Absolvoval viacero nahrávok 
s  komornými súbormi 
a sólových koncertov pre spo-
ločnosť Naxos a  Slovenský 
rozhlas. V  súčasnosti   je 
pedagógom hry na  fagot 
a  zároveň tajomníkom 
KSDN na  VŠMU v  Brati-
slave. V  posledných rokoch 
je pravidelne pozývaný 

do domácich a medzinárod-
ných komisií a porôt...“ Toľko 
z o� ciálnych internetových 
s t rá nok spom í na ných 
inštitúcií.

„Je to môj prvý koncert 
v Bánovciach nad Bebravou... 
Som rád, že sa mi sem 
podarilo prísť a  tak splatiť 
dlh voči bánovskej ľudovej 
škole umenia...“ povedal 
okrem iného na úvod svojho 
recitálu Roman Mešina pred 
účastníkmi Trojkráľového 
koncertu v  evanjelickom 
kostole. V  jeho podaní 

sme si mohli vychutnať 
Koncert B – Dur pre fagot 
a orchester KV 191 od Wol-

fanga Amadea Mozarta, 
na  klavíri ho sprevádzal 
Martin Lobotka. Ako zdô-

raznil, práve toto dielo je 
alfou a  omegou všetkých 
fagotistov, ktoré preverí 
talenty pre tento hudobný 
nástroj. Na  ĽŠU v  Bánov-
ciach študoval v  rokoch 
1978 až 1982 a potom odišiel 
do  Bratislavy. Jeho vystú-
penie v  Bánovciach bolo 
ohlasované vedením bánov-
skej ZUŠ už v  roku 2017, 
ale s  vážnych zdravotných 
dôvodov prísť nemohol. 
Po dlhých rokoch sa vracia 
zo zahraničia do Bratislavy 
a  ako povedal: „Ak zdravie 
dovolí, rád si  do  Bánoviec 
prídem zahrať opäť...“ Dnes 
už účinkuje menej a venuje 
sa najmä pedagogickej 
a porotcovskej práci. Napo-
sledy sme maestra Roman 
Mešinu v  našom meste 
of iciá lne zaregistrovali 
v roku 2012, keď si on aj jeho 
otec Ján Mešina (na  foto)
prevzali ocenenie Plaketu 
J.A. Komenského ku Dňu 
učiteľov z  rúk primátora 
Mariána Chovanca. Pána 
Jána Mešinu poznáme ako 
dlhoročného učiteľa bánov-
skej základnej umeleckej 
školy (od roku 1968), kde ku 
koncu učil hru na elektrické 
k lávesy tzv. keyboardy, 
tvorbu hudby a  písanie 
nôt na  počítači. Ako učiteľ 
na  dôchodku založil sku-
pinu seniorov Bánovskí 
heligonkári. Málokto však 
o ňom vie, že bol aj jediným 
gajdošom v  šírom okolí. 
Mnohí ho preto prezývali 
bánovský gajdoš... Takže, 
jablko nepadlo ďa leko 
od  stromu. Na  sľúbenú 
opätovnú návštevu nášho 
slávneho rodáka, Romana 
Mešinu sa tešíme a prajeme 
mu veľa dobrého zdravia.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

spoločnosť 5

Poďakovanie 
V mene celej rodiny vyslovujeme úprimné poďa-
kovanie všetkým príbuzným, priateľom, susedom 
a známym za účasť na poslednej rozlúčke s našou 
manželkou a matkou 

Erikou Gajdošovou. 
Ďakujeme za kvetinové dary a prejavy sústrasti, 
ktorými ste sa snažili zmierniť náš hlboký žiaľ.

 smútiaca rodina

Poďakovanie 
Ďakujeme všetkým príbuzným, známym, 
priateľom a  občanom, ktorí sa prišli rozlúčiť 7. 
januára 2019 s  naším milovaním synom, man-
želom a otcom

Vladimírom Ferom,
ktorý nás opustil vo veku 45 rokov.
Zvlášť ďakujeme dekanovi Mons. Gurínovi 
za dôstojnú rozlúčku. Ďakujeme všetkým za pre-
javy sústrasti a kvetinové dary.  smútiaca rodina

 Spoločenská kronika

 Jozef Križan *1942
Augustín Gažovič *1927

Opustili nás

Spoločenská miestnosť tzv. obývačka Mestskej knižnice Ľ. Štúra bude až do konca januára galériou výtvarných prác 
talentovaných detí zo Súkromnej umeleckej školy Ars Akademy. Možno bude inšpiráciou pre rodičov tých detí, v ktorých 
sa skrýva talent pre výtvarné umenie... Viac o škole na www.arsakademy.sk 

Vzácny hosť Trojkráľového koncertu ZUŠ

Maestro fagotista Roman Mešina

Galéria výtvarných prác v knižnici

Srdečne ďakujem kolektívu interného oddelenia 
Nemocnice Bánovce, pani primárke MUDr.  Bačíkovej, 
ktorá vynaložila všetko úsilie na  záchranu môjho syna 
Vladimíra Fera. Ďakujem lekárom, sestričkám i  sani-
tárnym sestrám, všetkým, ktorí sa snažili o záchranu jeho 
života. Patrí Vám moja veľká vďaka.  smútiaca matka 

Ďakujem lekárom...

Vzácnym hosťom Trojkráľového koncertu 
ZUŠ D. Kardoša v evanjelickom kostole 

4. januára 2019 bol maestro Roman Mešina. 
Ako povedal, prišiel splatiť dlh Bánovciam... 
Jeho korene pochádzajú z Biskupíc a my sme 
hrdí, že takýto skvelý hudobník si našiel 
čas a prišiel nás potešiť svojím skvelým 
profesionálnym výkonom v hre na fagote...

Ferrante, Elena 
Zraňujúca láska: Po  matkinej 
predčasnej a  záhadnej smrti 
sa Delia vydáva hľadať pravdu 
do  chaotických, dusivých ulíc 
svojho rodného Neapola. Séria 
tajomných telefonátov ju privedie 
k  pôsobivým a  znepokojivým 
zisteniam o  matkinom živote 
a jej posledných dňoch...

Coddington, Andrea  
Dedičný hriech: Dorota z Brati-
slavy stretne svoju osudovú lásku 
na potulkách Talianskom. Matej 
je úplne iný ako chlapci, ktorých 
poznala dovtedy, ich láska je 
okamžitá a  intenzívna. Synom 
Jakubom sa otvoria tajomstvá... 
Niektoré hriechy sú totiž dedičné, 
pykajú za ne celé generácie...

Grisham, John  
Bar U  kohúta: Traja kamaráti 
Mark, Todd a  Zola študujú 
na  treťotriednej súkromnej 
právnickej škole, čaká ich advo-
kátska skúška. Doteraz verili, že 
im škola zaručí dobre platenú 
prácu, aby rýchlo splatili hori-
bilné študentské pôžičky. Po tra-
gickej udalosti sú však nútení 
zamyslieť sa... 

Nové knihy v knižnici
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Po  minu loročnom 
nultom ročníku sa v mestskej 
športovej hale opäť odohral 
kvalitne obsadený turnaj. 
Jeho súčasťou bol aj špičkový 
český klub Slávia Praha, či 
momentálne najlepšie muž-
stvo na Slovensku - Pinerola 
Bratislava. V  priebehu 
turnaja narazili oba spome-
nuté tímy aj na  bánovských 
futsalistov. Proti veľkej kva-
lite sa hráči Orionu ukázali 
v dobrom svetle. Veď neskor-
šieho víťaza turnaja z  Bra-
tislavy dokázali ako jediní 
poraziť, žiaľ, „zošívaným“ 
v  semi� nále podľahli. Svoju 
jazdu turnajom odštartovali 
naši chalani vedení trénerom 
Daliborom Frankom v  zák-
ladnej skupine, kde postupne 
porazili celok z  Topoľčian 
3:2, Pinerolu Bratislava 2:1 
a družinu futsalistov z Ban-
skej Bystrice 5:1. Po  troch 
víťazstvách sme s  plným 
bodovým zápisom postúpili 
do  semifinále, kde na  nás 
čakal jediný zahraničný 
účastník Slávia Praha. Vo 
veľmi vyrovnanom zápase 
sme favoritovi podľahli 0:1 
a  okúsili tak prvú prehru 
na  turnaji. Po  štyroch 
stretnutiach bola partia zdru-
žená okolo kapitána Ondreja 
Škorca vyčerpaná, čo sa 

prejavilo v stretnutí o celkové 
tretie miesto. Druhému bra-
tislavskému tímu Wild Boys 

sme v predposlednom zápase 
turnaja podľahli 1:5 a celkovo 
obsadili štvrté miesto. 

Najlepšia štvorka: 1. 
Pinerola 1994 Futsal Brati-
slava, 2. SK Slavia Praha, 3. 
Wild Boys ´02 Bratislava, 4. 
FK Orion Tip Bánovce nad 

Bebravou. Najlepším strelcom 
turnaja sa stal Gabriel Rick 
(Pinerola Futsal 1994), 
za  najlepšieho brankára bol 
vyhlásený domáci Richard 
Mäsiar (FK Orion Tip BN) 
a  najlepšími hráčmi z  muž-
stiev prvej štvorky sa stali 
Vitinho Seiji (Pinerola Futsal 

1994), Martin Směrička 
(SK Slávia Praha), Martin 
Zdráhal (Wild Boys ´02 Bra-
tislava) a  Dominik Rolinec 
(FK FK Orion Tip BN). Ceny 
najlepším tímom a  indivi-
dualitám odovzdávala aj 
primátorka mesta Rudolfa 

Novotná. Organizátorov teší, 
že na  turnaji sa predstavila 
aj futsalová reprezentácia 
Slovenska do 19 rokov, ktorá 
strávila v Bánovciach tri dni. 
Mládežnícky výber bol veľmi 
spokojný s  kvalitou turnaja 
a organizáciou počas celého 
svojho pobytu. Poďakovanie 

patrí aj ľuďom, ktorí si našli 
cestu do  športovej haly, 
rovnako tak sponzorom, 
no predovšetkým tím, čo 
pomáhali. Bez nich by sa 
prvý ročník Orion Cup-u 
dal len veľmi ťažko zorgani-
zovať. (aj)

šport6

Prvý ročník bánovského turnaja Orion Tip Cup 
Naši futsalisti štvrtí, potrápili najlepších 

F utsalový turnaj Orion Tip Cup 
v Bánovciach nad Bebravou napísal 

5. januára svoju prvú kapitolu. Z ôsmich tímov 
sa víťazom stala Pinerola Bratislava.

Orion Tip Bánovce nad Bebravou: horný rad zľava: Lukáš Zelenický, Lukáš Kolárik, 
Dominik Rolinec, Juraj Laco, Patrik Guniš, Hugo Kyselica, Dalibor Franko – tréner, 
dolný rad zľava: Martin Líška, Roman Mrocek, Richard Mäsiar, Ondrej Škorec, Jakub 
Kastelovič

Majstrom Slovenska v šúľanej sa stal Jozef Gašpar z Ostratíc
Už po  druhýkrát v  histórii 

novodobej šúľanej sa na Slovensku 
uskutočnil republikový šampionát 
a opäť sa jeho hostiteľom stalo naše 
skromné mesto! Oproti predošlému 
ročníku bol ten súčasný opäť o čosi 
medzinárodnejší, hoci vďaka 
nehostinnému počasiu odvolali 
na poslednú chvíľu svoju účasť hráči 
z Holandska, či Maďarska. Prírod-
ných síl sa však nezľakli naši tradiční 
súperi spoza rieky Moravy, ktorých 
tentokrát prišlo celkovo sedem. 

Po  vlaňajšom, dá sa povedať 
neúspechu, kedy titul medzinárod-
ného majstra Slovenska odputoval 
za hranice, sme sa snažili pripraviť 
lepšie. Väčšina hráčov tvrdo tréno-
vala a cibrila svoju techniku na pra-
videlných stredajších turnajoch. 
A nádej nám vlievala aj skutočnosť, 
že z  posledných dvoch turnajov 
v Ostrave, kde hráva absolútna česká 
špička, sme priniesli 4 medaily, 
z toho 2 zlaté.

V  sobotu 12. januára 2019 
sa teda v  MsKS začal odohrávať 
nekonečný maratón Majstrovstiev 
Slovenska 2018. Áno, čítate správne 

– z  technických príčin musel 
byť termín turnaja presunutý až 
do  nového roka, čo však nikomu 
z  prítomných nevadilo. Ako oby-
čajne začiatok patrí základnej časti 
súťaže jednotlivcov, ktorú s  pre-
hľadom a obrovským náskokom pred 
ostatnými vyhral náš favorit Jojo 

Gašpar. Po jej skončení sa vyhlasujú 
aj prvé výsledky – v kategórii žien 
a  detí. Medzi najmenšími obhájila 
svoj titul naša Klára Balažovičová

pred druhou Lenkou Gašparovou
z Ostratíc a Bánovčanom Michalom 
Hrčkom (na  foto). Rovnako si 
svoj titul najlepšej ženy Slovenska 
udržala aj Bánovčanka Lucia 
Kajanová, ktorá porazila Elišku 
Šťastnú z  Krnova a  doterajšiu 
slovenskú jednotku Barboru 
Gašparovú z  Ostratíc. Tu treba 
však podotknúť, že boj o bronz bol 
naozaj ľúty a rozdiel medzi treťou, 
štvrtou a  piatou hráčkou bol iba 
neuveriteľné 3 body. 

Po  trochu zdĺhavej a  pre 
niektorých až únavnej súťaži 
trojčlenných družstiev sa vo � nále 
stretli dva slovenské tímy a  svoje 
víťazné ťaženie spečatil zlatou 
medailou tím s  názvom Mávnem 
rukou v  zložení Lucia Kajanová, 
Jojo Gašpar a Roman Sány – všetci 
reprezentanti Slovenska. A  to už 
sa blížil vrchol celého podujatia – 
vyraďovacia súťaž 16 najlepších. 
Od  osem� nále až do  � nále vedie 
náročná cesta, kde stačí jedno 
zaváhanie a šanca na lepšie umiest-
nenie je v  nenávratne. Pre našich 
však tentokrát vyvíjala dobre, 

pretože po  skutočne 
dramatických súbojoch 
sme mali na  stupňoch 
v íťazov až dvoch 
šťast l ivcov. Tret ie 
miesto získal Kšiňanec 
Jozef Sečanský, ktorý 
podľahol len celkovo 
druhému, inak však 
najlepšiemu hráčovi 
Č e ske j  republ i k y 
Marekovi Šťastnému 
z  Krnova. No ani ten 
si v  sobotu nedokázal 
poradiť s  neprekona-
teľným Jojom Gaš-
parom z Ostratíc, ktorý sa najbližší 
rok môže hrdiť pyšným titulom 
majstra Slovenskej republiky!

Nikoho asi neprekvapí, že 
celý náročný deň sa niesol v  nád-
hernej priateľskej atmosfére, ktorú 
po  skončení dotvrdila príjemným 
hudobným vystúpením mladá sym-
patická bánovská kapela New Age. 
Aj oni sa už stali tradičnou súčasťou 
slovenskej šúľanej a  každého 
väčšieho podujatia, ktoré sa v našej 
republike v tomto športe udeje. 

Samotní hráči majú pred sebou 
v  roku 2019 náročný program, 
pretože tých najlepších v  lete čaká 
pocta a  povinnosť reprezentovať 
našu vlasť na  Majstrovstvách 
sveta v  nemeckom Oldenburgu. 
Pred dvoma rokmi sme skončili 
na  siedmom mieste a  netajíme sa 
nádejou na  zlepšenie. Snáď nám 
k tomu dopomôže svojou podporou 
aj mesto Bánovce nad Bebravou, 
ktorého dobré meno takto šírime 
po svete. Anton Balažovič

V Prahe sme 
neprekvapili 

Slavia Praha – Sokol 40:24 (17:10)
Na  svoj jedenásty 

duel v  najvyššej česko-
-slovenskej hádzanárskej 
ligy žien  cestovali naše 
dievčatá do  Prahy, kde 
nastúpili proti Slavii. Tá 
od  úvodu vyrukovala 
s   nekompromisnou, 
ale hlavne pohyblivou 
obranou, ktorá nám robila 
problémy. V 5. minúte síce 
Turková znižovala na  3:2, 
no na  konci 16. minúty 
Galušková z  trháku upra-
vovala na  11:3. Vzápätí 
si tréner Hradil prvý raz 
vyžiadal oddychový čas. 
V 18. minúte Matušincová 
po  prieniku znižovala 
na 12:4 a ukončila tak naše 
sedemminútové gólové 
suchoty. Naše dievčatá 
následne získali väčšiu 
istotu v koncovke a do pol-
času držali s  domácimi 
krok. Tridsaťšesť sekúnd 
pred vypršaním úvodného 
dejstva Hollá hodom cez 

celé ihrisko do  prázdnej 
bránky uzavrela výsledok 
prvého polčasu na  17:10. 
Aj po  obrátke domi-
novali na  palubovke 
Pražanky. Tie sa snažili 
o rýchlu hádzanú a najmä 
z  bleskurýchlych kontier 
neustále navyšovali svoje 
vedenie. V  53. minúte 
Svobodová zvýšila odstup 
,,zošívaných“ už na  šest-
násť gólov,  keď prepisovala 
skóre na  35:19. Posledná 
šesťminútovka priniesla 
desať gólov, päť na  každej 
strane. Sedem sekúnd pred 
záverom Tereza Frýčá-
ková stanovila výsledok 
na  konečných 40:24. 
Zostava Sokol Bánovce: 
Pokorná – Bencová 3, Bri-
dová 1, Turková, Hollá 4/1, 
Michaličková, Galková, 
A.Obstová 8, Matušincová 
7, K.Obstová 1, Ďuračková, 
Minárechová, Skaliča-
nová.  (mp,aj)

Minuloročný víťaz Marek 
a  súčasný majster Slovenska 
Jojo Gašpar (vpravo)

 Foto: Barbora Gašparová
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Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

šport, voľný čas 7

 Vezmem do prenájmu 2-izbový byt v BN, aj neprero-
bený. Tel. 0915 638 671.
 Výkup parožia. Tel. 0904 834 937.

INZERCIA

„Posledný deň v  tomto 
roku pomáhala posádka 
leteckých záchranárov 
z  Banskej Bystrice zrane-
nému 33-ročnému cyklis-
tovi, ktorý pri schádzaní 
z  Uhrovského hradu spadol 
z  bicykla a  spôsobil si zlo-
meninu členka. Do  ťažko 
dostupného terénu bol 
lekár leteckých záchranárov 
vysadený pomocou lanovej 
techniky. Na  mieste ho 
ošetril, zranenie zafixoval 
a následne bol z terénu eva-
kuovaný. V  stabilizovanom 
stave bol letecky prevezený 
na letisko v Trenčíne, kde bol 
odovzdaný posádke rýchlej 
zdravotnej pomoci, ktorá 
s pacientom ďalej smerovala 
do  Fakultnej nemocnice 
v Trenčíne...“ toľko o� ciálna 
tlačová správa Vrtuľníkovej 
záchrannej zdravotnej 
služby ATE, na  ktorú nás 
upozornil mjr.  Roman 

Rosenberg,  vedúci technik 
špecialista z  Okresného 
riaditeľstva Hasičského 
a  záchranného zboru 
v  Bá novciach nad 
Bebravou, nakoľko sme 
v  článku v  Bánovských 
novinách o  silvestrovskej 
túre nesprávne uviedli, že 
vrtuľník pomáhal s  mate-
riálom na  stavebné práce 
na  Uhrovskom hrade. 
Informácie získala redakcia 

od účastníkov silvestrovskej 
turistiky, preto sa čitateľom 
ospravedlňujeme. A  ešte 
dodávame vyjadrenie pána 
Rosenberga: „Pomoc pri-
volali kamaráti zraneného 
cyklistu. Celej záchrannej 
akcie som sa zúčastnil aj 
s  kolegom Jánom Šutiakom 
z  Hasičského a  záchran-
ného zboru v  Bánovciach 
vo svojom voľnom čase. 
Jednotka HaZZ nebola pri-

volaná. Zraneného cyklistu 
sme prenášali na  pleciach 
asi 150 metrov aj s  lekárom 
z  vrtuľníkovej záchrannej 
služby ATE na  miesto, kde 
môže vrtuľník vykonávať 
záchranné práce mimo 
Uhrovského hradu z dôvodu 
možného nebezpečenstva 
strhnutia strešnej kon-
štrukcie pri nalietavaní nad 
týmto priestorom." (ab)

 Foto: Roman Rosenberg

Piateho januára zorganizoval 
Okresný výbor stolného tenisu 
Bánovce nad Bebravou majstrovstva 
okresu v  stolnom tenise, ktorých sa 
premiérovo zúčastnili len neregis-
trovaní stolnotenisti. Do  telocvične 
Sokolovne prišlo v  sobotu päť žien 
a  tridsaťtri mužov, ktorí bojovali 
o  štyri tituly majstra okresu. 
V  kategórii mužov zvíťazil Miloš 
Flóro, medzi ženami triumfovala Eva 
Hudecová. Na pinpongových stoloch 
sa hrali aj zápasy zmiešaných štvor-
hier a štvorhry mužov. S celuidovou 
loptičkou to vo dvojici najlepšie išlo 

Jozefovi Kolenovi a Ivanovi Belákovi 
v zmiešanej štvorhre si triumf vybo-
jovali Miloš Flóro a Martina Igazová. 

Poradie podľa kategórií:  muži - 
1. Miloš Flóro, 2. Vladimír Ondrejka, 
3. Jozef Hergezel (na  foto), ženy - 1. 
Eva Hudecová, 2. Martina Igazová, 
3. Janka Hanková, štvorhra muži - 1. 
Jozef Koleno - Ivan Belák, 2. Martin 
Kutiš - Vojtech Lukačovič, 3. Vla-
dimír Ondrejka - Miroslav Kahún, 
štvorhra mix - 1. Miloš Flóro - Mar-
tina Igazová, 2. Jozef Hergezel - Janka 
Hanková, 3. Miroslav Sečanský - Eva 
Hudecová.  (r)

Majstrovstvá okresu v stolnom tenise 
prvýkrát bez registrovaných hráčov 

K l u b  d ô c h o d c o v 
Bánovce nad Bebravou 
vás pozýva každý utorok 
od 10.00 hodiny do Centra 
voľného času na  cvičenie 
seniorov. Pod vedením 
odbornej rehabilitačnej 
cvičiteľky Zuzky si nená-

silným spôsobom precvičíte 
celé telo a získate psychickú 
pohodu. 

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a  zdravotne 
post ihnut ých občanov 
nášho mesta a  okolia tiež 

do  Centra voľného času 
na  cvičenie a  to každú 
stredu v  Centre voľného 
času v  dvoch skupinách: 
prvá skupina s pohybovým 
obmedzením bude cvičiť 
od 13.00 do 14.00 h, druhá 
od 14.00 do 15.30 h. Príďte 

si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespolie-
hajte sa, že to za vás vyriešia 
tabletky. Bližšie informácie 
sa dozviete v  CVČ alebo 
osobne každú stredu v CVČ 
pred začiatkom spomenu-
tých aktivít.  (bg)

Cvičenie seniorov v Centre voľného času

Vrtuľník záchrannej služby prevážal 
zraneného cyklistu pod Uhrovským hradom

Kolkári v 16. kole bez bodu
MKK Slovan Galanta B – 
BKK 6:2 (3213:3163)

Naši kolkári, ako 
priebežní lídri druho-
ligovej tabuľ ky Západ 
po 15. kole, nastúpili 11. 
januára proti poslednému 
celku tabuľky. V stretnutí 
šestnásteho s  prvým sa 
zrodil nečakaný výsledok 
a  to aj napriek tomu, že 
naši kolkári podali ľahko 
nadpriemerný v ýkon, 
ktorý v  piatok na  body 
nestačil. Celkovo sme 
v stretnutí zhodili o päť-
desiat kolov menej ako 
domáci celok, čo nám 

v  samom závere zápasu 
znemožni lo pomýšľať 
aspoň na remízu. O naše 
jediné dva body sa posta-
rali Július a  Pavel Broč-
kovci, ktorí s prehľadom 
v yhra l i  svoje duely. 
Druhý menovaný navyše 
podal najlepší v ýkon 
zápasu, keď  k  zemi 
poslal 580 kolov. Rezerva 
Galanty vyhrala štyri zo 
šiestich duelov, celkovo 
zhodila viac kolov, preto 
sa mohla tešiť z víťazstva 
6:2. (aj)
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Pomáhali aj bánovskí 
profesionálni hasiči 

Aj príslušníci Hasičského a  záchranného zboru v  Bánovciach nad 
Bebravou mali v  deň veľkej snehovej nádielky plné ruky práce. Už ráno 
9. januára o 3.33 h zasahovali medzi obcami Timoradza a Podlužany, kde 
pod ťarchou snehu spadol na cestu strom, čím sa úplne zastavila premávka 
v tejto časti doliny. Bánovskí hasiči museli strom popíliť motorovými pílami 
a  odstrániť z  cesty.  V  ten istý deň o  22. hodine pomáhali pri dopravnej 
nehode v meste na Sládkovičovej ulici, pri ktorej vozidlo Škoda Felícia vrazilo 
do zábradlia. Tieto informácie nám poskytol pplk. Viliam Šipka, vedú OPT 
HaZZ v Bánovciach nad Bebravou a zároveň dodal, že na území okresu bolo 
viac dopravných nehôd, ku ktorým ich polícia nevolala.  (ab), Foto: HaZZ


